
 

 
Referat 
Styremøte 2-2021 – 09.11.2021 

 

Sted: Bondeheimen (Oslo) og Teams (kl. 16:00 – 18:00) 

 

Til stede:  
Styret: 

Per Dag Hole (PDH) 
Bengt Fasteraune.(BF) 
John Olsen (JO) 
Egil Mikkelsen (EM) 

Raymond Sørensen (RS) (på TEAMS) 
Kristin Prestvold (KP) (på TEAMS) 

 

Sekretær:  Trond Stensby (på TEAMS) 

 

Forfall: 

Kristin Hille Valla (KHV) 

 

 

Sak 05/21 – Oppfølging av brev fra Klima- og 

miljødepartementet 

Klima- og miljødepartementet (KLD) har sendt brev, datert 04.10.21, til 

«Villreinfangsten som verdensarv» v. styreleder, der det bl.a. opplyses: «Klima – 

og miljødepartementet har derfor gitt Riksantikvaren, i samarbeid med 

Miljødirektoratet, i oppdrag å videreføre prosessen med sikte på å føre Varjjat 

Siida – et arktisk kulturlandskap/verdensarv Ceavccageadgi/Mortensnes og 

Villreinfangsten på Dovrefjell på tentativ liste.» 

Styreleder har delt brevet med styret i e-post datert 05.10.21. 

 

a. Mediestrategi 

PDH 

Etter å ha mottatt brevet fra KLD vurdert å ville vente med publisering i media 

fordi det er viktig at styret er enes om hvordan brevet skal kommenteres og 

følges opp. 

Det er avtalt møte med Riksantikvaren (RA), 24.11.21, og 09:00 – 10:00, og en 

vil be om aksept da, for å kunne bruke brevet i det lokale arbeidet med 

involvering. 

Viktig at departementet er først ut med kunngjøringen, Vil i større grad forplikte 

både KLD og RA, samt regionale myndigheter. 

  



 

 

BF 

Viktig med topptung forankring, og lokalt engasjement. Skape blest om villrein, 

viktig for både forvaltning og verdiskapning. Involvere nasjonalparkstyrer og 

andre lokale parter. 

b. Forholdet til RA – arbeidsoppgaver 

PDH  

Etter å ha mottatt brevet fra KLD, tok kontakt med Jostein Løvdal (JL) hos RA. 

Tok bl.a. opp spørsmålet om hvordan RA ser for seg det videre arbeidet. JL 

opplyste at RA ikke har kapasitet til å følge opp saken før nyttår. 

Videre ble det tatt opp hvordan arbeidet skal videreføres, og i hvilken grad  

styret/prosjektet vil bli involvert. JL ga ikke noe svar på dette.  

Signaliserte at det i AU-møte 19.10.21 ville drøftes hvilke områder i ICOMOS-

rapporten prosjektet kan ta ansvar for. 

Føler vi er inne i en ny fase. I nytt møte med JL, opplevede han som mer åpen i 

kommunikasjonen, og takknemlig for våre bidrag og vårt engasjement. Satte 

fokus på regional medvirkning – prosjektfellesskap, og ikke minst må fylket med. 

Kvantesprang i rett retning. Formålet med prosjektet er å få «villreinfangsten» på 

tentativ liste. Få innsyn i det videre arbeidet.  

JO har pekt på fem tema som bør være med i en framtidig plan. Har vi den 

kompetansen? Kan vi skaffe den kompetansen? Holdning til medvirkning fra 

Miljødirektoratet? Organisering – når levere stafettpinnen videre – tidspunktet 

nærmer seg. 

Avtalt møte med RA, onsdag 24.11.21. Agenda – konkretisere oppgaver som 

må løses innen 01.03.22. Målet med møtet er å komme nærmere en avklaring 

av bl.a. kunngjøring, dekking av kostnader og faglig oppfølging – hva vi er 

kapable til å ta ansvar for?  

Foreslo at følgende fra styret deltar på møtet: Per Dag, Bengt, Egil og John. 

Viktig at de som har arbeidet med fagrapporten deltar på møtet. Fikk tilslutning 

fra styret. 

Styret har pekt på Norsk Villreinsenter som en naturlig lokalisering av et 

sekretariat. Bringe prosjektet opp på et mer profesjonelt nivå. 

Tilknytning til Vangfeltet kan styrke eierskap og engasjement. 

  



 

 

EM 

Det er KLD som må offentliggjøre budskapet i brevet av 04.10.21 

Minnet om at det er en norsk (nasjonal) tentativ liste, og internasjonal versjon av 

tentativ liste.  

Flere miljøer kan gi råd, f.eks. Vestnorske fjordlandskap.  

Viktig setning: RA skal legge en plan, og få et nærmere definert oppdrag for 

innsending av prosjekt til tentativ liste.  

RA må stille penger til rådighet, og trekke på andre fagressurser.  

ICOMOS-rapporten er krevende å følge opp, både i form og innhold. Hva er 

relevant og ikke er relevant i ICOMOS-rapporten, å følge opp videre? 

«Villreinfangsten som verdensarv» kan ikke bli det endelige navnet på 

verdensarvområdet. Få et navn som favner temaet og alle regioner/fjellområder. 

KP 

Med utgangspunkt i ICOMOS’ tilråding må legges en plan / gjøres en sortering 

for /av hva som må gjøres før en kommer på tentativ liste, og hva som blir en del 

av prosessen etter at prosjektet er kommet på tentativ liste. 

Nyttige erfaringer ble gjort i arbeidet med Cirkumferensen rundt Røros. Særlig 

Sør-Trøndelag fylkeskommune, men også Riksantikvaren bidrog med 

stillingsressurs i dette arbeidet. 

Viktig å være positiv, imøtekommende og på tilbudssida i møte med RA. Noen 

av temaene kan prosjektet løse, f.eks. framskaffe oppdaterte kart som viser 

kulturminner, landskap m.m. i tillegg avgrensingen av området for prosjektet. 

Vangfeltet kan knyttes til bosetting, og jakt og fangst på villrein.  

RS 

Enig med Kristin – sortere hva som forventes og til hvilken tid. Viste til 

formuleringen «med sikte på». Ligger det et skjult forbehold her – avklare med 

RA hva KLD mener med brevet?  

Viktig å gi positive innspill. Forventer at RA har en grov plan for det videre 

arbeidet. RA kjenner ICOMOS-rapporten. Bør være mulig å få lese RA sitt 

anbefalingsbrev til KLD.  

Spørsmålet må stilles til Miljødirektoratet – hva er deres rolle?  

Må ansettes en person for videre oppfølging av prosjektet. 



 

Norsk Villreinsenter kan overta prosjektledelsen – faglig og organisatorisk. 

Krever tilgang på friske midler, og en person som er spisset på tema. 

JO 

Til formuleringen «med sikte på». KLD og RA har hatt drøftinger, så såfremt det 

ikke dukker opp nye hindre, må brevet ses som et positivt utspill. Det styrkes av 

at brevet er sendt som et åpent brev. KLD hadde skrevet «utrede saken videre», 

hvis de ikke mente alvor med brevet. Oppfatter det slik at KLD mener prosjektet 

skal inn på tentativ liste.  

Tentativ liste oppdateres februar/mars hvert år. Mars-23 er første mulighet for å 

komme på den internasjonale tentative lista (er den egentlige lista).  

Referanser fra Røros-prosessen kan vi støtte oss på. Fleire prosjekt vi kan se til: 

Vestnorske fjordlandskap hadde sterkt eierskap fra Miljødirektoratet. Notodden 

hadde RA sterkt eierskap til. Røros og oss er like med regionalt eierskap.  

Neste møte med RA – må forvente at RA må dekke kostnadene. RA må sette 

ting i UNSECO-kontekst, vi kan gi faglige bidrag. Kart er nevnt.  

Jostein Bergstøl m.fl. kan bidra. Forutsetter frikjøp i forståelse med 

Kulturhistorisk museum. 

Beskrivelse av det ICOMOS etterspør, som vi ikke kan gjøre, f.eks. tilknytning til 

bosetting. Enkelte tema krever omfattende forskning, og vi har ikke alle svar. 

Flere milepeler underveis – endelig mål er UNESCO-status. Tentativ liste er en 

nasjonal prosess. Viktigste punkt er å følge opp ICOMOS-rapporten. 

1. Områdeavgrensing – bruken av buffersoner – foreldet i UNESCO-

sammenheng. Justering av områdegrensene. 

2. Koplingen mellom kyst og fjell – kort avstand marine ressurser og 

ressurser i høyfjellet. 

3. Nyere tids kulturhistorie  fra 1700-tallet og fram til i dag. Få fram jaktens 

kulturelle betydning – lokal kultur og tradisjon. 

4. Fonnefunn – oppdatere kunnskapen – skjedde mye i de senere år. 

5. Beskrive hvorfor det er vanskelig å gjøre en kopling mellom fangst og 

bosetting. Fangstminnene har en verdi i seg sjøl, stor tidsdybde osv. 

BF 

Nå har vi kommet et steg videre. 

Hva er målsetting med RA sitt oppdrag tentativ liste  mars-23.  

Vi kan tilby noen deloppdrag på den faglige biten. RA lager planer, prosjektet 

bidrar med faglige innspill.  

Noen andre som eier/overtar prosjektet. – avklares på møtet den 24.11? 



 

Orientere ny politisk ledelse i KLD. Viktig å få begeistring fra polisk ledelse, Har 

politisk ledelse uttalt seg, nytter det ikke å trykke på reversknappen. 

Utfordret Norsk Villreinsenter på å overta prosjektledelsen – faglig og 

organisatorisk. 

c. Involvering av regionale og lokale samarbeidsparter 

Avklares etter møtet med RA 24.11.21 

Sak 06/21 – økonomi 

Ved årsskiftet hadde vi «på bok» kr. 172.000,-. 

Forbruk i 2021 er kr. 2.757,-. 

Etterslep, ikkje utbetalt møtegodtgjersle, 2. halvår 2020 og heile 2021: kr. 

13.082,- + dagens møte. 

Til disposisjon ca. kr. 140.000,- 

Ikkje fått tilslag på søknader om tilskott i 2021.  

KP har spilt inn til handlingsprogrammet til regional plan for kulturminner at det 

hvert år i 2022 og 2023 blir satt av kr. 100.000,- til prosjektet. Gjelder Trøndelag 

fylkeskommune - prisverdig initiativ. 

Hjerkinn, 9. november 2021 

Trond Stensby 

ref. 


